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مرجان اشــرفی زاده نویســنده و کارگردان ســینما و 
تلویزیــون که بــه تازگی فیلــم »آبجــی« از او در گروه 
ســینمایی هنر و تجربه اکران شــده اســت، در گفتگو با 
هنرآنلایــن از کار کردن روی نگارش ســریالی تازه برای 
تلویزیون خبر داد. عنوان این مجموعه »تب سالی« است.

وی با اشاره به موضوع ســریال »تب سالی« که درباره 
زیست دوران کرونا با تمرکز بر پزشکان و پرستاران است، 
درباره تاثیر این سریال بر مردم گفت: سریال »تب سالی« 
پر از عشــق و امید است و جاهایی از تلخی  و سختی های 
دوران کرونا می گوید، سعی کرده ایم موازنه ای میان تلخی 
و شادی ایجاد و اثرات مثبت کرونا را نیز بررسی کنیم و از 
طرف دیگر به احترام تمام کسانی که قربانیان این ویروس 

بوده اند، تلخی هایی را به نمایش بگذاریم. 
اشــرفی زاده ادامه داد: یکی از مشــکلاتی که مردم در 

دوران کرونا داشتند نبود ســوگواری جمعی بود، به نظر 
من ساخت چنین سریال هایی باعث می شود که اشک به 
چشــمان ما آید، اشــکی که به آن نیاز داریم و نهایت آن 

امیدواری به روزهای بهتر است.
ایــن کارگــردان همچنین درباره وضعیــت فعلی این 
ســریال توضیح داد: سریال »تب سالی« در مرحله نگارش 
مانده و به دلیل شرایط مالی  که سازمان صداوسیما دارد، 

فعلا نمی توانیم وارد مرحله پیش تولید شویم.
در واقــع باید برنامه ریزی جدی تری برای این مســاله 
انجام شود. وی افزود: برآوردهای مالی انجام شده سازمان 
با متنی که نوشته شــده همخوانی ندارد. به نظر می رسد 
برآوردهای انجام شــده طبق پیش فرضــی پیش می رود، 

بدون آنکه به متن و نیاز آن توجه شود. 
پروژه »تب سالی« با رقمی که گفته می شود قابل انجام 

نیســت؛ یا باید آن را با کیفیتی بســیار نازل ساخت که 
مطلوب ما نیست و قطعا مخاطب هم نمی پسندد یا به طور 

کلی نمی توان آن را ساخت.
کارگردان »آبجی« با اشاره به اینکه قرارداد ساخت این 
ســریال در دوران ریاست پیشــین صداوسیما بسته شده 
خاطرنشــان کرد: از ابتدا مشــکلات مالی وجود داشت و 
این اتفاق به تغییر ریاست سازمان ارتباطی ندارد. در واقع 
بخش زیادی از مشکلات کیفی موجود در آثار صداوسیما 
به این مســاله مربوط اســت که نســبتی میان متن های 
نوشته شــده که از چند فیلتر رد شــده اند و مسائل مالی، 

حین اجرای پروژه وجود ندارد.
او کــه پیش از ایــن کارگردانی مجموعــه تلویزیونی 
»می جان« را بر عهده داشــت و به نــاگاه تغییر کرد، در 
ادامه صحبت های خود درباره مشکلات پیش آمده توضیح 
داد: مشکلات مالی باعث می شود زمان پروژه را دستکاری 
یــا در عوامل و بازیگران تغییر ایجــاد کنیم؛ این موضوع 

باعث از بین رفتن ظرایف نیز می شود.
در واقع این گونه مســائل برای من به معنی پایان کار 
است. مانند مشــکلاتی که در نویســندگی و کارگردانی 
»می جــان« برای من رخ داد و از جایی به بعد نتوانســتم 

کارگردانی را ادامه دهم.
اکنون بسیاری از همکاران ما علاقه ای به کار کردن با 
تلویزیون ندارند؛ بخشی از این دلزدگی به دستمزد مرتبط 
اســت اما بخش بزرگی از آن به کیفیــت و خروجی آثار 

مربوط می شود. 
نویســنده مجموعه »الــف دزفــول« در بخش دیگر 
سخنانش درباره تاثیر تلویزیون بر جامعه و علت همکاری 
با این رســانه بیان کرد: تلویزیون مخاطب عام و میلیونی 
دارد و رســانه ای  اســت که همه مــردم می توانند از آن 

استفاده کنند.
ممکن اســت خیلی از مردم امکانات استفاده از شبکه 
نمایش خانگی را نداشته باشند، پس تلویزیون باید با توجه 
به مخاطبان زیاد خود احساس مسئولیت بیشتری در بالا 
بردن فرهنگ  و ســلیقه عمومی داشــته باشد. مسئولان 
این رســانه نباید فکر کنند چون برنامه ها و ســریال های 
آن ظاهــرا رایگان در اختیار جامعه اســت، می توانند هر 
محصول بی کیفیتی را به نمایش بگذارند. متاسفانه به نظر 
می رسد قرار اســت آنتن تلویزیون پر شود و اینکه با چه 

چیزی، چندان مهم نیست.
اشرفی زاده در پاسخ به این پرسش که آیا ممکن است 
به دلیل مشــکلات مالی موجود ادامــه همکاری با پروژه 
»تب سالی« رخ ندهد، اظهار کرد: امید دارم پروژه را خودم 
به شــکل درستی پیش ببرم اما اگر شرایط تولید مناسب 
فراهم نباشــد، قطعا وارد کارگردانی آن نمی شوم. طبیعتا 
نمی خواهم از هیچ یک از متن هایی که نوشته ام جدا شوم 
اما اگر قرار باشــد ساختن آن با اســتانداردهای مد نظر 
من مغایرت داشــته باشد پس ترجیح می دهم آن را کنار 
بگذارم. این نویســنده اضافه کرد: بســیار دشوار است که 
یک نویســنده متنی را با جزئیات و ظرایفی بنویســد که 
از فیلترهای مختلــف عبور کرده اما در مرحله اجرا کاملا 
تغییر کنــد، در این صورت مولف فکر می کند تمام توانی 

که گذاشته، بی فایده بوده است.
نتیجه این است که آثار با کیفیت نازل به دست مخاطب 
می رســند و خالقان و پدیدآورندگان دچار ســرخوردگی 
می شوند. اشــرفی زاده در پایان درباره گروه بازیگری این 
سریال عنوان کرد: »تب ســالی« سریالی پربازیگر است و 
یک خط روایی کلــی و تعداد زیادی اپیزود دارد که همه 

آن ها نیازمند آدم ها و قصه های خودشان هستند.

مرجان اشرفی زاده با اشاره به مشکلات مردم در دوران کرونا: 

سریال »تب سالی« پر از عشق و امید است

حمیــد لبخنــده، هنرمند باســابقه تئاتــر و تلویزیون 
درگذشت.

نیما لبخنده، فرزند این هنرمند با تایید این خبر درباره 
علت درگذشت پدر خود به ایسنا گفت: ایشان چندی پیش 
تحت عمل جراحی قرار گرفتند که متاسفانه عوارض عمل 

خوب نبود و سبب آمبولی شد و در نهایت فوت کردند.
حمید لبخنده متولد سال ۱۳۳۰ بود که در ۱۵ سالگی 
به اولیــن کلاس تئاتر نزد حســینعلی طباطبایی در اداره 
فرهنگ و هنر اهواز رفت او آن طور که خودش تعریف کرده 
در آن کلاس با رضا فیاضی، فرید و علی سجادی حسینی و 
رضا خندان همراه بود و بعدها در دانشــکده هنرهای زیبای 
دانشگاه تهران پذیرفته شد و در رشته کارگردانی و بازیگری 
تئاتــر تحصیل کرد. این کارگردان از شــاگردان هنرمندان 
مطرحی همچون حمید ســمندریان، شــمیم بهار، بهرام 
بیضایی، پرویز پــرورش، پرویز ممنون، علی رفیعی، محمد 

کوثر و نیز منیژه محامدی و گلی ترقی بوده است.
لبخنــده که در برخی نمایش های گــروه تئاتر »پیاده« 
به سرپرســتی داریوش فرهنگ و مهدی هاشمی بازی کرده 
بود. او برای نخســتین بار همراه با زنده یاد ســمندریان در 
نمایشنامه »مرده های بی کفن و دفن« نوشته سارتر کار کرد. 
در آن مقطع نمایشــنامه »عادل ها« به نویسندگی کامو و با 
ترجمه محمدعلی ســپانلو را هم در تالار مولوی کارگردانی 
می کرد و بعد از تجربه اجراها رابطه دوســتانه بیشــتری با 
زنده یاد ســمندریان و هما روستا پیدا کرد. حمید لبخنده 
با ساخت سریال »در پناه تو« در دهه هفتاد در میان عموم 
مخاطبان به چهره ای شــناخته شده تبدیل شد و بعد از آن 
سریال های دیگری هم همچون »در قلب من« را کارگردانی 
کرد. او در ســینما فیلم »آبی« را ســاخت اما در سال های 
گذشته بیشتر مشــغول مدیریت آکادمی سمندریان بود و 
ســال ها مدیریت آموزشگاه زنده یاد حمید سمندریان را بر 
عهده داشت. نمایش »سوءتفاهم« و سریال های »مهر و ماه« 

و »با من بمان« از دیگر آثار حمید لبخنده هستند.
برای »در پناه تو« خون دل ها خورد

حمیــد لبخنــده ـ کارگردان ســریال »در پنــاه تو« ـ 
درگذشت؛ خبری تلخ و غافلگیرکننده در یکی از شب های 
طولانی و سرد زمستان ۱۴۰۰ که حالا با رفتن خالق یکی از 
سریال های ماندگار تلویزیون، طولانی تر هم به نظر می رسد.

نام لبخنده بیش از ربعِ قرن اســت کــه با »در پناه تو« 

گــره خورده. نگاهی اجمالی به صفحه شــخصی کارگردان 
در فضای مجازی هم جز این، حکایتی نمی کند. ســریالی 
که در ســال ۱۳۷۴ برای اولین بار از شبکه دو سیما پخش 
شد و درست در زمره همان مجموعه هایی قرار می گیرد که 
زمانی هنگام پخش، خیابان ها را خالی از جمعیت می کردند. 
داستان متفاوتِ ســریال در آن مقطع زمانی و پرداختن به 
موضوعی عاشقانه، در کنار بهره گرفتن از بازیگران جوان و 

ناشناســی که به سرعت در بین مردم محبوب شدند، باعث 
شــد تا ســریال حمید لبخنده نقطه عطفی برای تلویزیون 
دهه ۷۰ تلقی شــود و همچنان هــم در یادها بماند. با این 
همــه می توان گفت لبخنده بــرای »در پناه تو« خون دلها 
خورد و در نهایت هم نتیجه روی آنتن آن چیزی نشــد که 
می خواست. تغییر یکباره مدیران شبکه، حجم بالای سانسور 
فیلمنامه علیرضا طالب زاده و در نهایت تغییر قسمت پایانی 
که تیر خلاص را به لبخنده زد، باعث شــد که خســتگی 
ساخت این ســریال هیچگاه از تنش درنیاید. می گویند در 
آخر هم در اوج ناامیدی به یک ایده رسید، متنی را با صدای 
حزن انگیز خواند و روی قســمت آخر گذاشــت و از تهران 
رفت تا کســی او را پیدا نکند. لبخنــده تا همین اواخر هم 
نتوانسته بود با سانسورهایی که به سریالش تحمیل شد کنار 
بیاید. به نحوی که سال گذشته با فراگیرتر شدن شبکه های 
اجتماعی، تصمیم گرفت، قسمت های »در پناه تو« را از ابتدا 
بدون سانســور در صفحه اینســتاگرامش منتشر کند. الان 
هم که فقط چند ســاعت از رفتن همیشــگی اش گذشته، 
اگر به صفحــه او مراجعه کنید، بیش از هر مطلب دیگری، 
درباره »در پناه تو« می خوانید و از این سریال فیلم و تصویر 
می بینید. لبخنده بعدها سریال های دیگری هم ساخت؛ »در 
قلب من«، »بــا من بمان« و »کارآگاهان« و ... ، اما واقعیت 
این اســت که هیچکدام از آنها نتوانستند موفقیتی که »در 
پناه تو« در بین بیننده های تلویزیون به دست آورد را تکرار 
کنند. »در پناه تو« که پنج سال قبل با مرگ ناگهانی حسن 
جوهرچی )بازیگر نقش محمد منصوری(، یکی از چهره های 
اصلی خود را از دست داد و این اتفاق باعث شد تا عوامل پس 
از سال ها بار دیگر دور هم جمع شوند، حالا با رفتن خالقش 
بار دیگر عزادار شــده و مهره گمشده دیگری را در بین آنها 
جســتجو کند؛ هنرمندی که بدون شک در این سال ها در 
فراموش نشــدن نام »در پناه تو«، نقش اساسی را ایفا کرده 

بود.

حمید لبخنده درگذشت

وداع با خالق »در پناه تو«
»وس اندرسون« یک اقتباس ادبی را به سینما می آورد

فیلــم  اندرســون«  »وس 
جدیدش را بر اســاس کتاب 
نوشــته »رولــد دال« و بــا 
کامبربچ«  »بندیکت  حضور 
به عنوان بازیگر نقش اصلی 
مقابل دوربیــن خواهد برد. 
به گزارش ایســنا به نقل از 

ورایتی، »وس اندرسون« که امسال فیلم »گزارش فرانسوی« را رونمایی کرده، 
اخیرا قــرارداد کارگردانی فیلم جدیدی را با کمپانی نتفلیکس امضا کرده که 
قرار است با اقتباس از کتاب »زندگی شگفت انگیز هنری شوگر« نوشته »رولد 
دال« ساخته شود.  »بندیکت کامبربچ« به عنوان بازیگر اصلی این فیلم انتخاب 
شــده و »رالف فینس«، »دیو پاتل« و »بن کینگزلی« دیگر ســتاره های این 
فیلم هستند که قرار است فیلمبرداری آن از ماه جاری میلادی در لندن آغاز 
شــود. کتاب »زندگی شگفت انگیز هنری شوگر« مجموعه ای از هفت داستان 
کوتاه نوشته »رولد دال« نویسنده معروف انگلیسی برای نوجوانان است و قرار 
اســت »بندیکت کامبربچ« در نقش »هنری شوگر« در این اقتباس سینمایی 
بــازی کند.  »وس اندرســون« پیش از این در ســال ۲۰۰۹ نیز رمان »آقای 
فاکس شــگفت انگیز« را بر اساس آثار »رولد دال« در قالب یک استاپ موشن 
ساخت که نامزد جایزه اسکار بهترین انیمیشن شد و »جورج کلونی«، »مریل 
استریپ«، »ویلم دفو« و »بیل مورای« از جمله صداپیشگان مطرح آن بودند.  
»کامبربچ« پیش از این هم ســابقه بازی در نقش اصلی آثار ســاخته شده با 
اقتبــاس ادبــی را در کارنامه دارد که مهم ترین آن بازی در نقش »شــرلوک 

هولمز« است که برای آن موفق به دریافت جایزه امِی شد. 

رکورد »ژانگ ییمو« در کارگردانی المپیک
کارگردان  ییمــو«  »ژانــگ 
مطرح چینی مراسم افتتاحیه 
و اختتامیه المپیک زمستانی 
پکــن را نیز همانند المپیک 
خواهد  کارگردانی  تابستانی 
کرد. به گزارش ایسنا به نقل 
از ورایتی، »ژانگ ییمو« که 
در سال ۲۰۰۸ نیز کارگردانی 

مراسم آغازین و پایانی المپیک تابستانی پکن را بر عهده داشت و تحسین های 
زیــادی را دریافت کرد، نخســتین فردی خواهد بود کــه کارگردانی المپیک 
زمســتانی و تابســتانی را در کارنامه دارد. هم اکنون تمرین برای مراسم های 
المپیک زمســتانی پکن ۲۰۲۲ در حال انجام است اما ظاهرا به دلیل شرایط 
خاص کرونایی، این مراســم به بزرگی و پیچیدگی که قبلا برنامه ریزی شده، 
نخواهد بود.  مراسم افتتاحیه المپیک زمستانی پکن روز ۴ فوریه برگزار خواهد 
شد اما شــیوع ویروس کرونا و همچنین درخواست برای تحریم این رقابت ها 
به ســبب سابقه حقوق بشر در چین، این رویداد را تحت تاثیر قرار داده است.  
»ژانگ ییمو« یکی از برجســته ترین فیلمسازان چینی است که در حوزه های 
درام، کمدی و فیلم های تاریخی - اکشــن فعالیت دارد. بسیاری از کارهای او 
در فســتیوال های مهم جهانی نمایش داده شده اســت.  »ذرت سرخ« برنده 
خرس طلای جشــنواره  برلین، »جو دو« نامزد نخل طلای جشــنواره  کن و 
اولین فیلم نامزد جایزه  اسکار بهترین فیلم غیرانگلیسی سینما چین، »فانوس 
قرمز را بیافروز« که دومین نامزدی اســکار فیلم خارجی را برای وی به ارمغان 
آورد، »داســتان کیو جو« برنده شیر طلای جشــنواره  ونیز، »زیستن« برنده 
جایزه  بزرگ هیات داوران و بهترین بازیگر زن کن،  »نه یکی کمتر« که دومین 
شــیرطلای ونیز را برای »ژانگ ییمو« به همراه داشت، »به سوی خانه« برنده 
جایزه  خرس نقره ای و کلیســای جهانی از جشنواره  برلین، از مهم ترین آثار و 

جوایز این سینماگر چینی هستند.

مستند زندگی »سیدنی پوآتیه« ساخته می شود
کمپانــی اپــل از ســاخت 
فیلــم مســتند »ســیدنی 
پوآتیه« چهــره الهام بخش 
به  پوستان  ســیاه  سینمای 
تهیه کنندگی »اوپرا وینفری« 
ایســنا  به گزارش  خبر داد. 
بــه نقل از ددلایــن، پس از 

درگذشت »سیدنی پوآتیه« نخســتین بازیگر سیاه پوست برنده جایزه اسکار 
و پیشگام سینمای سیاهپوستان در ســن ۹۴ سالگی، کمپانی اپل از ساخت 
مستند زندگی این بازیگر مهم تاریخ سینمای آمریکا خبر داد. »اوپرا وینفری« 
تهیه کننده اجرایی و »رینالد هادلین« هم کارگردانی این مســتند را بر عهده 
دارند که ساخت آن در سکوت، از بیش از یک سال و نیم پیش آغاز شده است. 
»سیدنی پوآتیه« که روز جمعه درگذشت، فعالیت هنری خود را از دهه ۱۹۴۰ 
در برادوی آغاز کرد و در ســال ۱۹۵۰ با ورود به دنیای ســینما در فیلم »راه 
خروجی نیســت« در نقش دکتر »لوتر« بازی کرد و اولین بازیگر آمریکایی- 
آفریقایی سینما نام گرفت که در طیف وسیعی از نقش های اصلی مقابل دوربین 
رفت. وی در سال ۱۹۶۴ برای بازی در فیلم »زنبق های مزرعه« موفق به کسب 
جایزه اســکار نقش اصلی مرد شــد تا نام خود را به عنوان بازیگر سیاه پوست 
برنده اســکار تاریخ ثبت کند. آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار نیز در 
ســال ۲۰۰۲ از »پوآتیه« به ســبب بازی های فوق العاده و حضور منحصر به 
فردش در عرصه سینما با اعطای جایزه اسکار افتخاری تقدیر به عمل آورد. این 
بازیگر آمریکایی که پنج باز نامزد جایزه بفتا و هفت بار نیز نامزد جایزه گلدن 
گلوب شده )یک بار برنده( را در کارنامه سینمایی دارد، در سال ۱۹۸۲ جایزه 
دستاورد سینمایی »سسیل بی. دمیل« را از جوایز انجمن مطبوعات خارجی 
هالیوود )گلدن گلوب( دریافت کرد و علاوه بر بازیگری ســینما و تلویزیون در 

عرصه کارگردانی نیز ۹ فیلم بلند سینمایی ساخته است.

آشنایی جوانان با موسیقی فولکلور ایرانی
نوای موسیقی نواحی ایران با 
ارکستر هشــتاد نفری هیژان 
۲۹ و ۳۰ دی مــاه ۱۴۰۰ در 
تالار وحدت به صدا درمی آید. 
به گزارش هنرآنلاین،  کنسرت 
ارکستر هیژان بعد از دو سال 
با رهبری هیــوا رنجبر روی 
صحنه تــالار وحدت می رود. 

این هنرمند جوان که پنجمین کنســرت گروه هیژان را در تالار وحدت رهبری 
می کند، در این باره توضیح داد: اصلی ترین هدف من در برگزاری کنســرت های 
هیژان، این بوده که جوانان بیشــتری را با موسیقی فولکلور ایران آشنا کنم. در 
این کنســرت مخاطبان موســیقی آذری، لری، کردی و جنوبی را با لباس های 
محلی می بینند. رنجبر افزود: ارکســتر هیژان در قالب هشتاد هنرمند در بخش 
سازهای کوبه ای، ملودی و کرال موسیقی نواحی ایران را اجرا می کنند. کنسرت 
ارکســتر اقوام ایرانی هیژان ۲۹ و ۳۰ دی ســاعت ۲۱:۳۰ در تالار وحدت تهران 
با تهیه کنندگی موسســه فرهنگی هنری فروغ فلق با صدای فرید رحیمی، امیر 
میرشکاری، امین آزادی فر و عباس رسول زاده اجرا می شود. مخاطبین موسیقی 
نواحی ایران می توانند از طریق سایت ایران کنسرت بلیط این برنامه را تهیه  کنند.

دبیر جشنواره مد و لباس فجر معرفی شد
همزمان بــا برگزاری دومین 
جلسه شورای سیاستگذاری 
یازدهمیــن جشــنواره بین 
المللــی مد و لبــاس فجر، 
ســپیده یاقوتی بــه عنوان 
دبیر یازدهمین جشنواره مد 
و لباس فجر معرفی شــد. به 
گزارش ایسنا به نقل از روابط 

عمومی کارگروه ساماندهی مد و لباس کشور، سید مجید امامی، دبیر شورای 
فرهنگ عمومی و مسئول کارگروه ســاماندهی مد و لباس کشور، در دومین 
جلسه شورای سیاستگذاری یازدهمین جشنواره مد و لباس فجر طی حکمی 

دکتر سپیده یاقوتی را به عنوان دبیر جشنواره معرفی کرد.

اخبارکوتاه

کارگــردان فیلم ســینمایی »عنکبوت« دربــاره آخرین وضعیت 
اکــران فیلمش گفت: اکران »عنکبوت« بعد از جشــنواره چهلم فجر 
صــورت خواهد گرفــت و از ۲۷بهمن ماه روی پــرده خواهد رفت. به 
گزارش ایسنا، فیلم سینمایی »عنکبوت« به کارگردانی ایرج زاد و تهیه 
کنندگی جواد نوروزبیگی که تیرماه سال ۹۹ مجوز اکرانش را دریافت 
کرد، با توجه به اخبار منتشــر شده، بنا بود تا از ابتدای دی ماه امسال 
روی پرده سینماها برود. اما اکنون با وجود گذشت بیش از دو هفته از 
زمان اعلام شده، شب گذشته ایرج زاد با انتشار پیامی  از تاخیر اکران 

فیلمش خبر داد. و در نهایت این کارگردان امروز در گفت وگو با ایسنا با اشاره به جلسه صبح  )۱۹ دی ماه( که با 
حضور حبیب ایل بیگی، معاون نظارت ارزشیابی سازمان سینمایی و کارگردان و تهیه کننده این فیلم برگزار شد، 
بیان کرد: خوشــبختانه در این جلسه بعد از گفت وگوهای انجام شده، سوءتفاهمات و سوءبرداشت های پیش آمده 
برطرف و موانعی که باعث تاخیر اکران فیلم شده بود، حل شد. بر این اساس باتوجه به جلسه شورای صنفی نمایش 
که این هفته برگزار خواهد شد، اکران »عنکبوت« بعد از جشنواره چهلم فجر صورت خواهد گرفت و از ۲۷بهمن ماه 
روی پرده خواهد رفت. ایرج زاد در بخشی از پیامی که شب گذشته آن را منتشر کرده بود، با انتقاد از شرایط پیش 
آمده برای فیلمش، با اشاره به اینکه »به نوعی به من گفتند این فیلم را قبل از جشنواره اکران نکنم تا فضا ملتهب 
نشود!« بیان کرد، در ابتدا با وجود آنکه این فیلم پروانه نمایش داشت، گفتند اثر را برای بازبینی مجدد ارائه دهیم. 
پس از آن بیان کردند که نهاد دیگری نیز باید آن را بازبینی کند که من خواهش کردم در حضور خودم این اتفاق 
بیفتد. در نهایت این امکان حاصل نشد و به من به عنوان کارگردان فیلم خبر ندادند و گفتند فیلم اصلاحیه خورده 
و فقط موارد را به من اطلاع دادند! »عنکبوت« درباره سعید حنایی یکی از قاتلان زنجیره ای دهه هفتاد است که 
در شهر مشهد چندین زن خیابانی را به قتل رساند. در این فیلم محسن تنابنده، ساره بیات، شیرین یزدان بخش، 
ماهور الوند، گلنوش قهرمانی، علی باقری، مهدی حســینی نیا، حمیدرضا هدایتی راد، جواد یحیوی، آتیه جاوید، 
مهدخت مولایی، سحر عبدالهی، نیوشا علیپور، یوسف خسروی، حمید حاجی محمدزاده، میثم دامن زه، داود ذاکری 

و با حضور فرید سجادی حسینی ایفای نقش می کنند.

دو رمان »شــلیک به عشــق« و »کولاک« و کتاب پژوهشــی 
»فردوســی فراتر از زمانه« به قلم منصور یاقوتــی در انتظار چاپ 
هستند.  منصور یاقوتی نویسنده، شاعر و منتقدادبی، با این توضیح 
که رمان »شــلیک به عشــق« را برای چاپ به انتشارات جاویدان 
ســپرده به هنرآنلاین گفت: چند ســال پیش مســعود کیمیایی 
)فیلمســاز( در نشستی در منزلش از من خواست رمانی بنویسم تا 
تبدیل به فیلم کند. پس از چند ماه با رعایت شرایط و جهان بینی او 
موضوعی پیدا کردم و نوشتم. این رمان در شرایط مناسبی بدست 

کیمیایی نرســید آن مقطع در بیمارستان بستری بود. در نهایت هم به خاطر نبود بودجه  تبدیل به فیلم نشد و برای 
انتشار آن اقدام کردم.  او با بیان این که این رمان »شلیک به عشق« جنبه های قوی برای تبدیل شدن به فیلم دارد 
و می تواند توسط فیلمسازانی چون مسعود کیمیایی، بهرام بیضایی و امیر نادری ساخته شود، افزود: برای نگارش این 
رمان  وسواس به خرج دادم و سخت گیری زیادی داشتم. در این کتاب از نماد، سمبل ها و کلید واژه هایی که مدنظر 
کیمیایی بودم بهره برده ام. حوادث در یک کارخانه و زمان معاصر می گذرد. یاقوتی که رمان »کولاک« را در انتشارات 
نگاه در دســت چاپ دارد، تصریح کرد: این کتاب بیوگرافی من اســت و حدود ۲۰ سال برای آن وقت گذاشتم. رمان 
مستند و بسیار تکنیکی است. سعی داشتم باب طبع نسل جوان باشد و در فرم نو و قوی نوشته شود. تمام رمان حدود 
یک ساعت در ذهن قهرمان داستان می گذرد و نوعی بازگشت به گذشته است. رمانی که در ذهن حرکت می کند و 
فلاش بک طولانی دارد. زیاد با فرم کار می کنم ولی نسبت به آن تعمدی ندارم. در این اثر تعمد داشتم حتما موضوع 
با فرم پیچیده، نو و مدرن جلو برود. موضوع آن طوری بود که نمی شد رئالیستی باشد.   او با این توضیح که قرارست 
کتاب پژوهشی »فردوسی فراتر از زمانه« را هم انتشارات نگاه چاپ کند، ادامه داد: در این اثر براساس تخصص خودم 
روی داستان های شاهنامه فردوسی کار کرده ام؛ به این شکل یا پژوهشی صورت نگرفته و یا ضعیف و یک جانبه است. 
مثلا شاهرخ مسکوب در کتاب »مقدمه ای بر رستم و اسفندیار« با یک تفکر سراغ رستم و اسفندیار رفته که زیر سئوال 
است. چکیده سخن او در کتاب این است که جنگ بین این دو را جنگ بین نیکی با نیکی می داند. این برداشت اشتباه 

است. نیکی با نیکی چه جنگی دارد؟ و حتی از نظر فلسفی جای سئوال دارد. 

پژوهش ها درباره داستان های شاهنامه ضعیف است جدیدترین رایزنی ها برای اکران فیلمی با بازی محسن تنابنده

حمیدرضا پگاه درباره حضورش در مسابقه 
اتاق صفر و یک به حضور به اندازه و پرگو نبودن 
یک مجری به عنوان استانداردهایی که در اجرا 

در ذهن داشته اشاره کرد.
به گزارش ایلنــا، حمیدرضا پــگاه بازیگر 
کم حاشــیه و توانمندی که به نظر می رســد 
همیشــه در انتخــاب پیشــنهادهای خــود 
حساســیت ویژه ای دارد، درباره حضورش در 
مسابقه اتاق صفر و یک که این روزها از شبکه 
دو سیما روانه آنتن می شود گفت: من از سال ها 
پیش پیشــنهادهای اجرای زیادی داشته ام، از 
برنامه های تاک شــو و گفتگــو محور گرفته تا 
مســابقه و ... منتها همیشه از قبول کردن این 
کار خودداری می کردم و در همان مکالمه اول 

جواب منفی می دادم.
بازیگــر »خانه امــن« اضافه کــرد: وقتی 
پیشنهاد اجرا در مســابقه »صفر و یک« را به 
من دادند زمانی بود که اجرا توسط بازیگران به 
یک امر رایج تبدیل شده و این اتفاق طبیعی تر 
بود از طرفی تیم سازنده را هم یک گروه خوب 

ارزیابی کردم و با صحبت هایی که با کارگردان و 
تهیه کننده داشتم این پیشنهاد را قبول کردم.

پگاه با اشــاره به اینکه خیلی برای من مهم 
بود که اجرایی مشابه برخی از مجری ها نداشته 
باشم؛ اظهار کرد: می خواستم خیلی پرگو نباشم 
و حضور به اندازه ای داشــته باشم. چون تجربه 
اولم هم بود دیدم شــرایط یک اجرای به اندازه 
دراین برنامه مهیاست و تیم هم که تیم خوبی 
بود. مسابقه در حوزه استارت آپ هم به نوبه خود 
یک اتفاق جدید بود و این شــد که این کار را 
اجرا کردم. بازیگر »پرونده هاوانا« افزود: هر چه 
که هست سعی می کنم در جهت برنامه حرکت 
کنم و این مســابقه که در یک حوزه تخصصی 
کار می کند را از هدف خود دور نکنم. همه چیز 
را با کارگردان که اشراف بیشتری روی کلیت 
کار دارند و از اینکه چه اتفاقی می خواهد بیفتد 
و کار به کدام سمت برود مطلعند چک می کنم 
و نظری اگر داشــته باشم را مطرح می کنم اما 
در نهایت مهم این است که کار شسته رفته و 
تمیزی از آب دربیاید. پگاه با اشاره به موضوع 

برنامه »صفر و یک« یعنی  کســب و کارهای 
نوین و استارت آپ ها بیان کرد: من اصلا با این 
حوزه آشنایی نداشتم و خیلی اهل تکنولوژی 
نیســتم. حتی در فضای مجــازی هم حضور 
ندارم اما می بینیم که دنیا دارد به این ســمت 
می رود و همه ناخودآگاه درگیر تکنولوژی های 
نوین می شــوند. بنابراین تجربه خوبی بود که 
از نزدیک با گروه هایی آشــنا شــوم که نسبت 
نزدیکی با حوزه آی تی و تکنولوژی دارند. مثلا 
یکی از شرکت کنندگان اســتارت  آپی بود که 
خودمان با او کار کردیــم و از او خرید کردیم 
و برایم جالب بود کــه چقدر زندگی با حضور 
این دوستان و ایجاد این استارت آپ ها راحت تر 
می شــود.   بازیگر »گیله وا« افزود: حضور این 
استارت آ پ ها در زندگی امروزه ما بسیار پررنگ 
تر شــده و اگر کسی وارد این حوزه شود باعث 

می شود کسب و کار به روزتری داشته باشد.
پگاه درباره اهمیت برنامه ســازی در حوزه 
استارت آپ ها بیان کرد: خیلی مهم است که این 
گروه ها شناخته شوند تا تاثیرگذاری این برنامه 

بیشــتر دیده شود. یکی از گروه ها برای چالش 
در موقعیــت واقعی به میان مردم رفته بود و با 
معرفی اســتارت آپ  خود موفق به عقد قرارداد 
شــد. بنابراین برنامه سازی در این حوزه هم به 
گسترش این کسب و کارها کمک می کند و هم 

افراد نخبه در این حوزه بیشتر شناخته می شد.
ایــن بازیگر در پایان تاکیــد کرد ترجیحم 
همچنان بازیگری است و اگر پیشنهاد دوباره ای 
برای اجرا داشته باشم خیلی باید درباره آن فکر 

کنم.

حمیدرضا پگاه:

سعی می کنم در اجرا، حضور به اندازه ای داشته باشم


